
 
Yläkoulun ja lukion yhdistäminen 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 16.04.2025 § 66  
  
 

Kaupunginvaltuusto päätti kokouksessaan 19.2.2024 § 9, että ”yläkoulujen 
osalta ei vielä tehdä päätöksiä vaan selvitetään vielä eri vaihtoehtoja ja 
niiden kustannuksia”. Sen jälkeen kaupunginhallituksen asettama 
(Kaupunginhallitus 06.05.2024 § 117) kouluverkkotyöryhmä on tehnyt 
pyydettyjä selvityksiä ja päättänyt tuoda asian päätettäväksi keväällä 2025. 
(Kouluverkkotyöryhmän kokous 5.3.2025)  
 
Koskelan yläkoulu ja Vilppulan yhteiskoulu on yhdistetty hallinnollisesti 
yhdeksi Mänttä-Vilppulan yläkouluksi. (Sivistys- ja kulttuurilautakunta 
06.09.2023 § 131) Näin ollen tässä pykälässä puhutaan vain yläkoulun ja 
lukion yhdistämisestä, vaikka yläkoulun toimipisteitä on kaksi. 
 
Kouluverkkotyöryhmä on kokoontunut tämän asian tiimoilta viisi kertaa ja 
kuullut selvittämisen yhteydessä yläkoulun ja lukion rehtoria, 
kaupunkikehitysjohtajaa ja kiinteistöpäällikköä. Työryhmä on selvittänyt 
mm. yhtenäiskouluvaihtoehtoa, teknisentyön tilojen mahdollista 
vuokrahintaa SASKY koulutuskuntayhtymältä, oppilasmääräennustetta, 
vanhojen koulutilojen remontointikustannuksia ja mahdollisen uuden 
koulun rakentamiskustannuksia. 
 
Kouluverkkotyöryhmän tehtävänä oli vain käsitellä yläkoulun ja lukion 
yhdistämistä. Varsinainen kouluverkkoselvitys hyväksyttiin jo 19.2.2024. 
Se toimii myös tämän asian taustaselvityksenä kaikkine liitteineen. 
 
Kouluverkkotyöryhmä oli yksimielinen siinä, että Mänttä-Vilppulan 
yläkoululle ja Mäntän lukiolle pitää rakentaa yksi yhteinen uusi 
koulurakennus. Lisäksi työryhmän enemmistö esitti, että uusi koulu 
sijoitetaan Koskelan koulun tontille.  
 
Kyseessä on periaatepäätös, jolla linjataan suunnitelma siitä, miten ja 
missä aikataulussa yläkoulun ja lukion yhdistämisessä edetään. Mikäli 
valtuusto hyväksyy toukokuussa 2025 tämän periaatepäätöksen, jossa 
päätetään hankkeen aloittamisesta, tehdään uuden koulurakennuksen 
rakentamisesta hankesuunnitelma ja kustannuslaskelma. Sen jälkeen 
tuodaan varsinainen investointipäätös valtuustoon päätettäväksi. 
Hankesuunnitelman laatimista varten perustetaan erillinen, 
kaupunkikehityspalveluiden kokoama työryhmä. 
 
Kuulemiset yläkoulun ja lukion yhdistämisestä on järjestetty seuraavasti: 
26.3.2025 tiedotustilaisuus ja 1.4.2025  kuulemistilaisuus.Tilaisuuksista 
ilmoitettiin kaupungin sosiaalisen median kanavissa, kaupungin 
verkkosivuilla sekä paikallislehdessä. Lisäksi kaikille asiasta kiinnostuneille 
on annettu mahdollisuus jättää asiaa koskeva lausunto 15.4.2025 
mennessä.  
Henkilöstön osalta on järjestetty tarvittava YT-menettely. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
sivistysjohtaja Kari Tolonen 
kari.tolonen(at)taidekaupunki.fi, p. 050 5168 854 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Kari Tolonen 
 



Päätösesitys Sivistys- ja kulttuurilautakunta päättää esittää hallituksen kautta 
valtuustolle, että  
1) Mänttä-Vilppulan yläkoulu ja Mäntän lukio yhdistetään samaan 
toimipaikkaan Koskelan yläkoulun alueelle,  
2) tavoiteaikatauluksi muutokselle asetetaan elokuu 2028 ja 
3) kaupunki aloittaa uuden koulurakennuksen hankesuunnitelman 
tekemisen kaupunkikehityspalveluiden toimesta mahdollisimman pian. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Marika Ala-Herttuala poistui kokouksesta pykälän käsittelyn päätyttyä klo 
18.07. 

 
 
Kaupunginhallitus 28.04.2025 § 113    
252/00.01.00.00/2025    
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että  

1) Mänttä-Vilppulan yläkoulu ja Mäntän lukio yhdistetään samaan 
toimipaikkaan Koskelan yläkoulun alueelle,  
2) tavoiteaikatauluksi muutokselle asetetaan elokuu 2028 ja 
3) kaupunki aloittaa uuden koulurakennuksen hankesuunnitelman 
tekemisen kaupunkikehityspalveluiden toimesta mahdollisimman pian. 

 
Käsittely kokouksessa Sivistysjohtaja Kari Tolonen selosti asiaa kokouksessa. 
 
 
Päätös  
  Kaupunginhallitus päätti esittää valtuustolle, että  

1) Mänttä-Vilppulan yläkoulu ja Mäntän lukio yhdistetään samaan 
toimipaikkaan Koskelan yläkoulun alueelle,  
2) tavoiteaikatauluksi muutokselle asetetaan elokuu 2028 ja 
3) kaupunki aloittaa uuden koulurakennuksen hankesuunnitelman 
tekemisen kaupunkikehityspalveluiden toimesta mahdollisimman pian. 
     
Kaupunginhallitus päätti liittää dokumentit Yläkoulujen ja lukion 
yhdistämisen esitys 26.3.2025 ja Yhtenäiskoulumalli päätöskäsittelyn 
liitteeksi. 
 
Merkittiin, että pykälä tarkastettiin kokouksessa. 


